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سال بیست ویکم      شماره ۵۰۷۷ ورزشورزش

دنیامالی: سامانه شفافیت در 
ورزش راه اندازی می شود

احمد دنیامالی، وزیر ورزش و جوانان، 
دیروز نشستی با رؤسای فدراسیون های 
ورزشی، مســئولان کمیته ملی المپیک 
و پارالمپیــک داشــت. یکــی از دلایل 
اصلــی برگزاری نشســت وزیــر ورزش 
و جوانــان با رؤســای فدراســیون های 
ورزشــی، تشریک مســاعی برای حضور 
بازی های  در رویدادهای مهمی چــون 
کشــورهای اســلامی و المپیک جوانان 
بــود که کاروان ورزش ایران باید به آنها 
اعزام شود و از اهمیت زیادی برخوردار 
اســت. او در بخشــی از صحبت هایش 
با بیــان اینکــه وزارت ورزش و جوانان 
فقط مســئول ورزش قهرمانی نیســت، 
گفــت: «به اعتقــاد مــن ورزش در هر 
ســطح و حوزه ای مربوط به وزارتخانه 
اســت. هرکســی در هر عرصــه ای چه 
دانش آمــوزی، چه دانشــجویی و حتی 
نیروهــای مســلح افتخارآفرینــی کند، 
برای ما بااهمیت اســت. وزارت ورزش 
نه تنها در حوزه ورزش قهرمانی بلکه در 
تمامی حوزه ها موظف اســت سرویس 
بدهد و پاسخ گو باشــد». وزیر ورزش از 
راه اندازی سامانه شفافیت ورزش کشور 
«راه اندازی ســامانه شفافیت  داد:  خبر 
از اتفاقــات  در سیســتم وزارت ورزش 
پسندیده ای است که قرار است به زودی 
در ایــن وزارتخانه اســتارت بخــورد. از 
نظر ما، مردم بایــد در جریان همه امور 
ورزش قــرار بگیرند. باید به اســتحضار 
مردم برسد که ما چه پولی را در اختیار 
ورزش قــرار می دهیــم و خروجی مان 
چیست. ســامانه شــفافیت قرار است 
تمــام صورتجلســه ها و مفــاد مالــی 
فدراســیون ها و... را در معــرض عموم 
قرار بدهد. بیشــتر فدراسیون های ما در 
چارچوب حرکت می کنند اما همان ۲۰ 
درصدی که در این مســیر قــرار ندارند، 
باعث می شــود به کار آن ۸۰ درصد هم 

لطمه بخورد. 

درخصــوص منابع انســانی و مالی 
و به کارگیــری تجهیزات و ســخت افزار 
مورد نقد هســتیم. باید این شــرایط را 
ســامان بدهیــم. مطمئنا بــا راه اندازی 
بهتــری  شــرایط  ســامانه ای  چنیــن 
پیش روی ورزش قــرار خواهد گرفت». 
نکته مهــم دیگــری کــه دنیامالی در 
بحث شفاف ســازی به آن اشــاره کرد، 
ازمیان برداشــتن ســمت های مختلفی 
اســت که افــراد در ورزش دارند: «من 
نمی پذیرم که یک فرد با چند مسئولیت 
و پوزیشن در ورزش حضور داشته باشد. 
مثلا فلان مربی هم پست مدیریتی دارد 
و هــم باشــگاه داری می کنــد. به طور 
قطــع چنین فردی با ایــن همه دغدغه 
مسئولیت هایش  از  هیچ کدام  نمی تواند 
را درســت انجــام دهــد. مربــی باید 
مربیگری کند و مدیر هم مدیریتش را. ما 
باید به نیروهای جوان فرصت بدهیم و 
آنها را وارد میدان کنیم. شما برگردید به 
زمانی کــه خودتان جوان بودید. ورزش 
ما نیاز به تقویت نســل دارد و این یکی 
از موارد اکیدی اســت که مقام معظم 
رهبری به دولت وفاق در همه حوزه ها 
تأکید کرده اند». او تأکید کرد که عدالت 
جنســیتی از اهــم برنامه هــای وزارت 
ورزش در دولــت وفــاق خواهــد بود: 
«امروز با افتخار دختران و زنان ما حضور 
چشمگیری در میادین بین المللی دارند. 
این خیلی غرورآمیز اســت که می بینیم 
بانوان ایرانی با وجود برخی موضوعات، 
۳۶ درصــد کاروان ورزش کشــور را در 
بازی های جهانی یونیورســیاد تشــکیل 
می دهند. در دو دهه گذشــته اقدامات 
خوبی برای ورزش زنان انجام شــده اما 
کافی نیســت. ما بایــد در بحث ورزش 
بانــوان دو نکته را مدنظــر قرار بدهیم. 
اول اقتصاد ورزش این حوزه اســت. به 
این معنی که با هزینه کمتر، به موفقیت 
بیشــتری در آســیا و جهان برسیم. دوم 
هــم بحث کرامت آنها در دین و شــرع 
مقدس اســت. وقتی بتوانیــم صیانت 
از بانوان را در ورزشــگاه ها حفظ کنیم، 
مخاطب پذیری بیشتری خواهیم داشت 
و بــه توســعه ورزش همگانی و حوزه 
توسعه  بنابراین  سلامت کمک می شود 
ورزش قهرمانی از ورزش همگانی دور 

نیست».

بازگشت شماره ۸ محبوب به جمع آبی های پایتخت
مجتبی جباری دستیار بوژوویچ شد

در هفته های گذشــته بحث های زیادی درباره حضور مجتبی جباری در 
کادر مدیریتــی یا فنی اســتقلال مطرح شــد. این موضــوع پس از قطع 
همــکاری با محمد نوازی کــه به درخواســت میودراگ بوژوویچ بود، شــکل 
جدی تری به خود گرفت. البته با توجه به لزوم حضور یکی از پیش کســوتان در 
کادر فنی، علاوه بر مجتبی جباری نام افراد دیگری مانند خســرو حیدری و وریا 
غفوری هم به میان آمد تا اینکه دیروز تمام شــایعات این روزها به پایان رسید و 
باشگاه استقلال به صورت رسمی مجتبی جباری را معرفی کرد. در واقع باشگاه 
استقلال پس از مدت ها مذاکره با گزینه های مختلف، سرانجام با مجتبی جباری، 
هافبک محبوب و ســابق آبی های پایتخت، به توافق رسید. بر اساس این، جباری 
به عنوان یکی از اعضای جدید کادر فنی اســتقلال انتخاب شــده و در کنار دیگر 
مربیــان، فعالیت خود را آغــاز خواهد کرد. این در حالی اســت که در ماه های 
گذشته، بارها نام جباری برای باشگاه استقلال مطرح شد و حتی شایعاتی مبنی 
بر انتصاب او به عنوان معاون ورزشی یا عضو هیئت مدیره هم به گوش می رسید. 
با این اوصاف، باشگاه استقلال دیروز با انتشار اطلاعیه ای نوشت: «امروز مجتبی 
جباری، بازیکن و کاپیتان سال های نه چندان دور استقلال، پس از جلسه با علی 
نظری جویبــاری، مدیرعامل اســتقلال، به عنــوان مربی این تیم انتخاب شــد تا 
به عنوان عضوی از کادر فنی اســتقلال به تیم محبوب خود کمک کند». حضور 
جباری می تواند برای بازیکنان استقلال یک اتفاق مثبت باشد، چراکه او ازجمله 
هافبک های خلاق و تأثیرگذار تاریخ این باشگاه محسوب می شود. قرارداد جباری 
و استقلال به مدت یک سال و نیم اعتبار دارد و با آغاز سال جدید و شروع تمرینات 
آبی ها، جباری نیز به طور رسمی کار خود را در کنار سرمربی و دیگر اعضای کادر 
فنی آغاز خواهد کرد. مجتبی جباری که از نام آوران و بازیکنان شــاخص تاریخ 
باشگاه استقلال محســوب می شود و با این تیم افتخارات متعددی را در دوران 
بازیگری تجربه کرده، سابقه حضور در کادر فنی گل گهر و همچنین هدایت تیم 

فوتبال نیروی زمینی تهران را هم در کارنامه خود دارد.

مهدی طارمی در فهرست فروش اینتر
تیــم فوتبــال اینتر در یکی از بازی های حســاس خــود در فصل جاری، 
یکشنبه شــب مقابل آتالانتا بــه پیروزی رســید. این دیدار که از ســری 
رقابت های هفته بیست و نهم سری آ برگزار شد، با نتیجه ۲ بر صفر به سود اینتر 
پایــان یافت تا این تیم ۶۴ امتیازی شــود و همچنان در صدر جدول باقی بماند. 
نکته حائز اهمیت اینکه مهدی طارمی در دقیقه ۸۹ این دیدار وارد زمین شــد و 
تنها چند دقیقه فرصت بازی برای تیمش را پیدا کرد. در این شــرایط، گاتزتا دلو 
اسپورت در گزارشی به برد مهم اینتر برای باقی ماندن در صدر جدول اشاره کرد 
و نوشت: «اینزاگی به ایدئال ترین زوج حمله خود با لائوتارو و تورام رسیده و دیگر 
دلیلی برای تغییر ندارد». سایت کالچو مرکاتو هم اعلام کرد که طارمی به دلیل 
عملکرد ضعیف آماری دیگر جایی در ترکیب اینتر ندارد و مدیران اینتر خواهان 
فروش این بازیکن ایرانی در تابســتان هستند. طارمی که تا تابستان ۲۰۲۷ با اینتر 
ایتالیا قرارداد دارد، بامداد دیروز راهی تهران شد تا در اردوی تیم ملی برای بازی 

با امارات و ازبکستان حضور داشته باشد.

خرید بزرگ سپاهان و گزارشی عجیب از شرایط بن یدر
باشــگاه ســپاهان اصفهان با «وســام بن یدر»، بازیکن تأثیرگذار پیشین تیم 
فوتبال موناکوی فرانسه، به توافق نهایی رسید تا پس از بازشدن پنجره نقل 
و انتقالاتــی بتواند قــراردادش را ثبت کند. انتقال این بازیکــن مهم فوتبال اروپا به 
سپاهان با انتشار گزارشی از او در نشریه تلگراف همراه شد. در این گزارش که به طور 
مفصل درباره شرایط بن یدر توضیح داده شده، از سپاهان به عنوان باشگاهی قدیمی 
یاد شــده که تنها راه برای بازیکن فرانسوی برای ادامه فوتبالش است. در بخشی از 
این گزارش آمده است: «مهاجم سابق موناکو مسیر حرفه ای خود را در لیگی کاملا 
غیرمنتظره ادامه می دهد؛ تصمیمی جســورانه که توجهات را به خود جلب کرده 
اســت. از زمان جدایی وســام بن یدر از موناکو در ژوئن ۲۰۲۴، این مهاجم ۳۴ ساله 
بدون تیم مانده بود. با وجود کارنامه ای درخشان و عملکردی سطح بالا در لیگ یک 
فرانســه و لالیگا، او در اروپا با درهای بسته مواجه شد. در نگاه اول، تصمیم بن یدر 
برای حضور در فوتبال ایران غیرمنتظره به نظر می رسد، اما در شرایط فعلی او، این 
انتخاب منطقی اســت. فرصت های او در فوتبال اروپا به شــدت محدود شده بود؛ 
به ویژه پس از آنکه در نوامبر گذشــته به دو ســال حبس تعلیقی به اتهام تعرض 
جنســی محکوم شــد (اتهامی که او همچنان رد می کند و درباره آن درخواســت 
تجدیدنظر داده اســت). علاوه بر این پرونده های حقوقی دیگری نیز علیه او مطرح 
شــده که باعث شده بســیاری از باشــگاه ها از جذب او صرف نظر کنند». در بخش 
دیگری از این گزارش به توانمندی های او در امر گل زنی اشــاره شده است: «از نظر 
فنی، بن یدر همچنان یک گل زن خطرناک محســوب می شود. او با ۱۱۸ گل در ۲۰۱ 
بازی برای موناکو و سابقه حضور در تیم ملی فرانسه، ثابت کرده که مهارت بالایی 
در گل زنی دارد. با این حال، باید دید آیا می تواند خود را با فوتبال فیزیکی و تاکتیکی 

ایران وفق دهد یا خیر؛ فوتبالی که تفاوت های زیادی با سبک بازی در اروپا دارد».

نقل قول خبرها

مهدی ملکــی: ورزش ایران در ســال ۱۴۰۳ 
روزهای پرخبری را پشــت ســر گذاشت. در 
این سال که المپیک و پارالمپیک پاریس هم 
برگزار شد، شاهد اتفاقات لذت بخشی بودیم 
و البته ناکامی و شکســت هم وجود داشت. 
در کنار تمام شادی ها و ناراحتی های برگرفته 
از نتایج ورزشــی در مســابقات و رویدادهای 
افــزود،  نگرانی هــا  بــر  آنچــه  مختلــف، 
آشکارشدن ســوءمدیریت در برخی رشته ها، 
کاســتی های  و  ســخت افزاری  مشــکلات 
پرتعداد در زیرســاخت ها بود. سال ۱۴۰۳ با 
تمام فــراز و فرودها و اتفاقات خوشــایند و 
ناخوشایند، رو به پایان است و حال سؤال این 
اســت که ورزش ایران در سال ۱۴۰۴ چگونه 
با چالش ها مواجه خواهد شــد؟ سالی که از 
جهات مختلف برای ورزشــمان، سالی مهم 
و شاید هم حیاتی است و طبیعتا بیم و امید 
زیــادی برای آن وجود دارد. در این شــرایط، 
گفت وگویی با سیدمحمدشــروین اســبقیان، 
معاون توســعه ورزش قهرمانی و حرفه ای 
وزارت ورزش و جوانــان، انجــام دادیــم که 

ماحصل آن پیش روی شماست.
ســال ۱۴۰۳ برای ورزش ایــران چطور   �

گذشت؟
ما در اوایل ســال شــاهد یک اتفاق بسیار 
تلــخ در کشــور بودیم کــه حادثه ســقوط 
هلیکوپتــر رئیس جمهور بود. بدیهی اســت 
که وقتــی اتفــاق این چنینــی می افتد همه 
حوزه ها تحت تأثیر آن قرار می گیرند و ورزش 
هم از آن مســتثنا نبود. این شــوک بزرگ، در 
ورزش هم تأثیر خودش را گذاشــت. هرچند 
فدراســیون ها و وزارت ورزش تمام تلاششان 
را انجــام دادنــد که آســیبی متوجه ورزش 
کشور نشود. به هرحال تصمیماتی در شورای 
عالی ورزش کشــور با حضور شــهید رئیسی 

گرفته شده بود که همه آنها را تحت الشعاع خودش قرار داد. اما بعد از روی کار آمدن دولت 
جدیــد، وزارت ورزش هم با حضور آقای دنیامالی، کار جدی خــودش را با رویکرد و ادبیات 
جدید آغاز کرد. بررسی وضع موجود ورزش کشور و بحث آمایش سرزمینی در دستور کار قرار 
گرفت که حالا در مراحل پایانی است و به زودی رونمایی می شود. این جزء اهداف و وظایف 
وزارت ورزش و مصوبه مجلس شورای اسلامی بود که باید انجام می شد که هم در موضوع 

استعدادیابی ورزش و هم در بخش زیرساخت ها می تواند راهنمای خوبی باشد.
کمی توضیح دهید که طرح آمایش سرزمین چه کمکی به ورزش می کند؟  �

در واقع نقشــه راه اســت. مثلا به ما نشــان می دهد که چه بســازیم و کجا بسازیم که از 
هدررفت سرمایه ها جلوگیری شود. متأسفانه در سال های گذشته در یک شهرستانی استادیوم 
۲۵ هزار نفری ســاخته شــده که در آن شهرستان اصلا تیم فوتبال لیگ یک و دو و سه وجود 
ندارد. در حالی که می توانســتیم در همان شهرســتان ســالن های چندمنظوره بسازیم که در 
رشته های رزمی، کشتی یا دوومیدانی پتانسیل خوبی دارد و قهرمانانی در آنجا تربیت شده اند. 
آمایش ســرزمینی به  ما می گوید براساس استعدادهای نهفته در آن منطقه، کدام سالن ها و 
چه مجموعه هایی را احداث کنیم. در موضوع اســتعدادیابی رشــته های ورزشی، به ما راه را 
نشان می دهد که در کدام استان چه استعدادهایی در چه رشته هایی وجود دارد. از سویی در 
سال ۱۴۰۳ با دستور وزیر مراکز سنجش و پایگاه های قهرمانی ۱۲ استان نیمه برخوردار تجهیز 
شــد و مابقی استان ها نیز در سال آینده تجهیز می شوند. اینها کارهای ریشه ای است که آغاز 
شــده و موضوع دیگر بحث بهره گیری از هوش مصنوعی در حوزه ورزش است. من بیش از 
۳۰ سال است که در ورزش فعالیت دارم و علاوه بر مدیر کل ورزش در سه استان و مدیر کلی 
حوزه وزارتی، در سه فدراســیون هم حضور داشته ام و براساس تجربیاتم می گویم با حضور 

دنیامالی، رویکرد جدیدی در ورزش کشور به وجود آمده که بسیار علمی و کاربردی است.
بنابراین شما از مسیری که در سال گذشته طی شد، راضی هستید؟  �

به نظرم قطعا در ســال ۱۴۰۳ موفق عمل کرده ایم. مدال هایی که در رشــته های مختلف 
گرفتیم، اتفاقات خوبی که در مســابقات المپیک افتاد، مــواردی که بالاتر گفتم و اثراتش در 
ســال های آینده مشخص می شود، بحث استعدادیابی و نخبه گزینی، بحث آمایش سرزمینی، 
بحث علمی شدن فعالیت های ورزشی و استفاده از هوش مصنوعی، همه اینها مواردی است 
که در کنار هم نشــان می دهد ورزشــمان سال خوبی داشــته و اقدامات رو به جلویی شکل 
گرفته است. از سویی ما یک سری انجمن ها را مستقل کردیم. انجمن هایی که سال ها بود زیر 
نظر فدراسیون ها اداره می شدند در حالی که می توانند در بازی های آسیایی و المپیک ها برای 
ما مدال آور باشــند مثل ورزش های الکترونیکی، موی تای، جوجیتســو و ساواته. در ضمن ۱۸ 

فدراسیون با سرپرست اداره می شدند که در این سال انتخاباتشان برگزار شد.
یکی از موانع جدی در ورزش، مشــکلات مالی و بودجه فدراسیون هاست. وزارت ورزش   �

چه برنامه ای برای مرتفع شدن این مشکل دارد؟
ایــن موضوع به صورت جدی از ســوی وزیر پیگیری می شــود. در این مــدت چند بار در 
کمیسیون های تخصصی مجلس حضور پیدا کردیم و از بودجه دفاع کردیم. وزیر در سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی کشور حضور یافت، در این زمینه دیدار خوبی با رئیس مجلس داشتیم. 
از ســویی آقای پزشــکیان که به وزارت ورزش آمد، علاوه بر گزارشــی از اقدامات انجام شده، 
نیازهــا هم مطرح شــد. پاداش قهرمانان پرداخت شــده و هیچ بدهــی ای نداریم، فقط باید 
مراســم تکریم و تجلیل از قهرمانان با حضور رئیس جمهور برگزار شــود. در ضمن اقداماتی 
انجام شــده و برای سال آتی اعتبارات  ما به شکل قابل ملاحظه ای نسبت به سال ۱۴۰۳ رشد 

خواهد داشت.

در بحــث اعزام هــا هــم مشــکلاتی از   �
لحــاظ بودجه و اخذ ویزا، بــرای تعدادی از 
فدراســیون ها و ورزشــکاران وجود داشت. 
دراین باره چه اقدامــات و کمک هایی انجام 

خواهید داد؟
به طور قطــع اتفاقات بهتــری می افتد و 
مشــکلات کمتر می شــود. امســال با کمک 
وزارت ورزش بــه فدراســیون دانش آموزی، 
در رقابت هــای المپیــک دانش آمــوزی در 
بحرین شــرکت و رتبه پنجم را کسب کردیم. 
اگر وزارت ورزش کمــک نمی کرد این تعداد 
ورزشــکار نمی توانســت در هشــت رشــته 
ورزشی به مســابقات ژیمناسیاد اعزام شود. 
برای اولین بار این اتفاق افتاد و وزارت ورزش 
بالــغ بــر ۱۰ میلیــارد تومان به فدراســیون 
دانش آموزی کمک کرد چون معتقدیم توجه 
به دانش آموزان به نوعی یک بذرپاشی خوب 
در ورزش برای سال های آتی  است. البته در 
شــرایط فعلی مدیران فدراسیون ها باید یک 
اولویت بندی در برنامه هایشان داشته باشند. 
یعنی ما باید در مســابقاتی که برای رنکینگ 
و کســب ســهمیه، قهرمانی جهان یا آســیا 
است، شرکت کنیم و از سفرهای غیرضروری 
بپرهیزیــم. طبیعــی اســت با شــرایطی که 
استکبار جهانی پدید آورده و تحریم هستیم، 
باید اقتصــاد انقباضــی را در برنامه هایمان 
داشته باشــیم. در هر حال هزینه ها بالا رفته 
و اعزام تیم ها خیلی هزینه بر شــده، بنابراین 
ما باید با یک برنامه ریزی خوب همان طورکه 
آقای پزشکیان اشــاره کردند، منابع مان را به 
طرز شایسته ای مصرف کنیم. بنابراین از همه 
فدراســیون ها انتظار داریم کــه این موارد را 
رعایت کنند تا مشکلی درخصوص سفرهای 
اصلی که نیاز است، پیش نیاید. درباره ویزاها 
هم برخی موارد که اتفاق می افتد، سیاســی 
اســت. اگر هم بعضا فدراســیون هایی هســتند که دیر اقدام می کنند، بایــد مدیریت کنند که 

مشکل خاصی پیش نیاید. قطعا برای سال ۱۴۰۴ تلاش می کنیم که این اتفاقات نیفتد.
سال ۱۴۰۴ سال بسیار مهمی برای ورزش اســت. هم رویدادهای مهمی برگزار می شود و   �

هم اینکه ورزشکاران رشــته های مختلف باید آماده بازی های آسیایی ناگویا ۲۰۲۶ شوند. چه 
تدابیری برای حضور کیفی و قدرتمند ورزشکاران در مسابقات دارید؟

اولین رویداد ســال آینده، المپیک دانش آموزی زیر ۱۵ سال جهان تحت عنوان ژیمناسیاد 
۲۰۲۵ اســت که در صربستان برگزار می شــود. وزارت ورزش اعتبار اعزام به این مسابقات که 
۲۸ میلیارد تومان بوده را تأمین کرده اســت. همان طور که گفتم چنین رویه ای برای اولین بار 
اســت و پیش از این نبوده. در هر حال، براســاس قانون اهداف و وظایف، مســئولیت ورزش 
کشــور برعهده وزارت ورزش اســت و ما وظیفه داریم براســاس این قانون به همه اعزام ها 
نظارت و کمک کنیم. اینها در سال های آتی اعضای تیم ملی را در رشته های مختلف تشکیل 
خواهند داد. نکته قابل اشاره اینکه ۴۴ جلسه تخصصی با رؤسای فدراسیون ها با حضور وزیر، 
رئیس کمیته ملی المپیک و پارا برگزار شــده و تک تک موارد فدراســیون ها برای رویدادهای 
پیــش رو مورد بحث و بررســی قرار گرفته. حتی ما چند انجمــن داریم که در بازی ها حضور 
دارنــد مثل MMA، موی تــای و ورزش های الکترونیکی که قرار اســت با اینها هم جلســه 
بگذاریم. در ضمن مســابقات آســیایی جوانان و المپیک ناشنوایان را در پیش داریم که بسیار 
مهم اســت و در نهایت المپیک دانشــجویان. این رویدادها ما را وادار می کند که از اول سال 
جدید، بلافاصله بــه خاطر حضور قدرتمند در بازی های آســیایی جوانان ۲۰۲۵ و بازی های 
کشــورهای اســلامی که به لحاظ سیاسی هم برایمان مهم اســت، همه موارد را رصد کنیم 
و حضور میدانی در محل تمرینات تیم های ملی داشــته باشــیم. در ضمن یک دستوری هم 
وزیر به تازگی صادر کرد که در ســال ۱۴۰۴ همه تیم های اعزامی به مسابقات برون مرزی باید 
از کانال مراکز ســنجش عبور کنند. یعنی مرکز سنجش، قابلیت های جسمانی ورزشکاران را 
اندازه گیری می کند که آنها از نظر تنفســی و عضلانی توانمندی لازم را داشــته و از استقامت 
عضلانی و قلبی برخوردار باشند. بعضا فدراسیون های مربوطه این کارها را انجام نمی دهند 
و در شــرایطی ورزشکار را به مسابقات اعزام می کنند که چندان آماده نیست. در واقع وزارت 
ورزش با هماهنگی کمیته ملی المپیک می خواهد نظارت لازم را داشــته باشــد. بنابراین هر 
رشــته ای که می خواهد به مســابقاتی اعزام شود، باید در مرکز ســنجش مشخص شود که 
ورزشــکاران آن رشته براساس شاخص های تعریف شــده از چه وضعیتی برخوردار هستند تا 
بتواند جواز اعزام و حضور در مسابقات را دریافت کند. این برنامه ای است که ما در معاونت 

قهرمانی به صورت جدی دنبال خواهیم کرد.
شــما یک بار تأکید کردید که نگاه و نظر وزارت ورزش به فوتبال بســیار جدی اســت. اما   �

وضعیت فوتبال در حال حاضر به شکلی است که بسیاری از مردم و هواداران راضی نیستند...
فوتبــال را به صورت جدی رصد می کنیم و نظارت کاملی بر آن خواهیم داشــت. این یک 
شــعار نیســت و برای همین بلافاصله بعد از انتخابات فدراســیون فوتبال، وزیر جلسه ای با 
مهدی تاج و اعضای جدید هیئت رئیسه داشت و در آن جلسه، توقعات و انتظارات به دوستان 
منتقل شــد. یکی از دســتورات آقای دنیامالی، برنامه ریزی دقیق و جدی، انتخاب سرمربی و 
شــروع برنامه های تیم فوتبال امید بود. بحث هایی درباره VAR و زیرســاخت ها مطرح شد. 
انتظار وزارت این اســت که فدراسیون به اعتراضاتی که صورت می گیرد، توجه کند. در بحث 
زیرســاخت ها دســتوراتی هم به شرکت توسعه و تجهیز و هم فدراســیون داده شد. از دیگر 
موارد مورد بحث، موضوع مجوز حرفه ای باشــگاه های لیگ برتــری بود. در بحث تجهیزات 
ورزشــگاه ها، وزیر ورزش با استاندارها و وزارت کشور مکاتباتی داشته تا در استان هایی که در 

لیگ برتر حضور دارند، کارگروهی برای رفع مشکلات استادیوم های آنها تشکیل شود.
گرچه کاســتی ها و خلأهایی وجود دارد اما به نظر می رســد ورزش زنان در این ســال ها   �

پیشرفت محسوسی به خصوص در رشته هایی مثل تکواندو داشته است. نظر شما چیست؟
صددرصد همین طور است. مدال نقره المپیک که توسط ناهید کیانی برای اولین بار کسب 
شــد، نمونه آن است. سایر رشــته ها هم قابل مقایسه با سال های گذشته نیست اما ما به این 
راضی نیستیم. معتقدیم که دختران قدرتمند ما می توانند پا به پای پسران در رقابت ها حضور 
پیدا کنند منتها باید بســتر را آماده کنیم. یکی از عمده ضعف های ما در ورزش بانوان، بحث 
مربیان اســت و برای توسعه ورزش بانوان، نیازمند آموزش مربیان و حضور آنها در دوره های 
ســطح بالای آموزشی با مدرســان بین المللی هستیم. باید خیلی بیشــتر از اینها کار کنیم و 
ورزشــکاران سازمان یافته ما در بخش زنان زیاد شــود. برای رسیدن به قله باید دامنه را پر از 
ورزشکار کنیم که از میان آنها، تعدادی بتوانند به قله موردنظر برسند. دختران سرزمین ایران 
توانمندی بسیار بالایی دارند و می توانند هم پای پسران در میادین بین المللی و بعضا بالاتر از 
پســران، افتخارآفرینی کنند. صرف فعل خواستن و تلاش مضاعف برای رسیدن به هدف باید 
به صورت جدی دنبال شــود و وزارت ورزش و دولت هم در این خصوص همراهی می کنند. 
در پارالمپیک، کمیته ما موفق ترین کمیته پارا در ســطح دنیا در توسعه ورزش بانوان انتخاب 
شده که نشان از اراده مسئولان ورزش کشور و البته نشان از توانمندی های بانوان ما دارد. باید 
شــرایطی را مهیا کنیم که زنان با آرامش به تمرینات ادامه بدهند و مکان های ورزشی را باید 

به طور عادلانه در اختیارشان قرار بدهیم.
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شروین اسبقیان در گفت وگو با «شرق» نقشه راه ورزش در سال آینده را تشریح کرد

قطار ورزش در ایستگاه ۱۴۰۴

قطعا ما مســئول ورزش کشــور هســتیم. 
ورزش باید یک مســیر منطقی را طی کند و 
بــرای همین نســبت به هرگونــه تخلف و 
اهمــال کاری در فدراســیون ها بی تفــاوت 
نخواهیم بود. چون این وظیفه ماست و اگر 
در جایی یا فدراســیونی انحرافی می بینیم، 
باید جلــوی آن را بگیریــم. در کنار دقت و 
رصــدی که انجام می دهیم حواســمان به تمام جوانب اســت. دنیامالی خودش 
کرســی بین المللی داشته، سال ها به عنوان یک مدیر موفق در فدراسیون قایقرانی 
منشــأ موفقیت ها و خدمات بوده، هم در حوزه ورزش و هم توســعه زیرساخت ها 
یک فرد متخصص محسوب می شــود و بنابراین در وزارت ورزش تصمیمی گرفته 
نخواهد شد که به ضرر ورزش کشور باشد. شاید در مقطعی یک فضایی ایجاد شود 
اما در نهایت آینده ورزش کشور، سلامت ورزش کشور، سلامت بچه های ما و مسیر 
درســت در راســتای خط مشــی ای که مقام  معظم رهبری تبیین کرده، در اولویت 
است. از سویی رئیس محترم دولت، توجه جدی به ورزش دارد، خودش ورزشکار 
اســت، کوهنوردی و فوتبالش ترک نمی شود و همیشه برقرار است. آقای پزشکیان 
به عنوان فردی سالم و دلسوز و علاقه مند به ورزش شناخته می شود و مطمئنم که 

با تمام موارد عنوان شده، اتفاقات خوبی برای ورزش کشور رقم خواهد خورد.

واکنش اسبقیان به حواشی برخی رؤسای فدراسیون ها

www setadiran ir
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